

CSPS FALL BULLETIN 2021/ACÉP BULLETIN DE L'AUTOMNE 2021

MESSAGE FROM THE PRESIDENT/MESSAGE DE LA PRÉSIDENTE

Dear colleagues,

It has been another year of pandemic adjustments, personally, professionally, and globally. I sincerely hope that you and yours have kept healthy and have managed to navigate the shifting terrain.

In the midst of your busy end-of-term schedule, thank you for taking a few minutes to read through our Society's Fall Bulletin, with information about our 2022 Call for Papers, an invitation to renew your membership, a reminder about the student essay contest, and membership news. I will begin with highlights of important developments in our Society these past months.

First, **we have a new website:** <https://cspsacep.ca>! For many years, [CCSR](#) hosted our website. With their redesign in honour of their 50th anniversary (see our article in honour of this milestone in News), we had to find our own domain. Many thanks to our Webmaster, Heather Barkman, for her research and work on this new site. Heather is still looking for patristic-related images to add; please contact her if you would like to contribute.

Second, not long ago, the Executive sent an email informing our members that we would hold our **2022 Annual Meeting in a virtual format independent of Congress** this year on May 29-31. This decision was made for several reasons, including timing, price, and flexibility (see email of November 26). We continue our membership in the [Federation of Humanities and Social Sciences](#), which is planning to hold Congress 2023 in person at York University.

The registration fee for our virtual annual meeting will be \$25 for full-time members and \$15 for student members and members who do contract work. These fees will allow us to hire a technical assistant for the conference. More information on how to register will be forthcoming.

For the regular program, our format will be similar to last year (papers posted ahead of time with respondents and discussions in each session). Thank you to our Programme Co-Chairs, Maria Dasios and Robert Edwards, for their hard work on organizing our annual meeting so far. Thank you also to all who made our 2021 virtual conference a success: organizers, participants and respondents.

In addition, we have a **special workshop** planned for this year: "Trauma and *Therapeia* in Early Christian Literature" (see below for details) organized by John Abad, along with Maria and Robert. Please consider submitting a proposal for what promises to be a rich and important conversation engaging research questions that touch issues of equity, diversity, inclusion, and decolonization.

Students: please consider submitting an essay to our annual **student essay contest** (see below for details). Instructors: please encourage your students to submit their work!

Finally, I would like to take this opportunity to thank all of the Executive members for their work on our behalf. If you are interested in joining the Executive, please contact our Nominations Committee Chair, Bob Kitchen (robertardellekitchen@gmail.com).

I hope that you will consider renewing your membership with CSPS, submit a proposal, and/or join us for our 2022 virtual annual meeting.

Have a lovely holiday season!

Mona Tokarek LaFosse
President

.....
Chères et chers collègues,

Cette année fut une nouvelle année d'ajustements pandémiques, tant sur le plan personnel, que professionnel et mondial. J'espère sincèrement que vous et les vôtres êtes restés en bonne santé et que vous avez réussi à naviguer ces temps encore incertains.

Au milieu de cette fin d'année chargée, je vous remercie de prendre quelques minutes pour lire le Bulletin d'automne de notre Association, qui contient des informations sur notre appel de communications 2022, une invitation à renouveler votre adhésion, un rappel sur le prix pour le travail étudiant et des nouvelles des membres. Je commencerai par vous présenter les faits marquants survenus au cours des derniers mois pour notre Association.

Tout d'abord, **nous avons un nouveau site Web** : <https://cspspacep.ca>! Pendant de nombreuses années, la **CCSR** a hébergé notre site. Avec la refonte de leur site en l'honneur de leur 50^e anniversaire (voir notre article en l'honneur de cette étape importante dans les Nouvelles), nous avons dû trouver notre propre domaine. Un grand merci à notre webmestre, Heather Barkman, pour ses recherches et son travail sur ce nouveau site. Heather est toujours à la recherche d'images liées à la patristique à ajouter; veuillez la contacter si vous souhaitez contribuer.

Deuxièmement, l'exécutif a envoyé récemment un courriel informant nos membres que nous tiendrions notre **rencontre annuelle de 2022 dans un format virtuel, de manière indépendante du Congrès**, du 29 au 31 mai 2022. Cette décision a été prise pour plusieurs raisons, notamment de calendrier, de coûts et de flexibilité (voir le courriel du 26 novembre). Nous maintenons notre adhésion à la Fédération des sciences humaines, qui prévoit tenir le Congrès 2023 en personne à l'Université York.

Les frais d'inscription pour notre rencontre annuelle virtuelle seront de 25 \$ pour les membres à temps plein et de 15 \$ pour les membres étudiants et les membres qui travaillent à contrat. Ces frais nous permettront d'engager un assistant technique pour notre rencontre. Plus d'informations sur les modalités d'inscription vous seront communiquées prochainement.

Pour le programme régulier, notre format sera similaire à celui de l'année dernière (communications circulées à l'avance avec répondants et discussions dans chaque session). Nous remercions nos coprésidents du programme, Maria Dasios et Robert Edwards, pour leur travail soutenu dans l'organisation de notre réunion annuelle. Merci également à tous ceux et celles qui ont fait de notre rencontre virtuelle de 2021 un succès : organisateurs et organisatrices, participant(e)s et répondant(e)s.

En outre, nous avons prévu un **atelier spécial** pour cette année : « Trauma et *therapeia* dans la littérature chrétienne ancienne » (voir ci-dessous pour plus de détails) organisé par John Abad, avec Maria et Robert. Veuillez envisager de soumettre une proposition pour ce qui promet d'être une conversation riche et importante, engageant des questions de recherche qui touchent aux problèmes d'équité, de diversité, d'inclusion et de décolonisation.

Étudiant(e)s : veuillez envisager de soumettre un travail pour notre **prix annuel pour le travail étudiant** (voir ci-dessous pour plus de détails). Enseignants : veuillez encourager vos étudiant(e)s à soumettre leurs travaux!

Enfin, j'aimerais profiter de cette occasion pour remercier tous les membres de l'exécutif pour leur travail en notre nom. Si vous souhaitez vous joindre à l'exécutif, veuillez contacter le président de notre comité des nominations, Bob Kitchen (robertardellekitchen@gmail.com).

J'espère que vous envisagerez de renouveler votre adhésion à l'ACÉP, de soumettre une proposition de communication et/ou de vous joindre à nous pour notre rencontre annuelle virtuelle de 2022.

Joyeuses Fêtes!

Mona Tokarek LaFosse
Présidente

APPEL DE COMMUNICATIONS/CALL FOR PAPERS

La rencontre annuelle de l'Association canadienne des études patristiques aura lieu virtuellement, sur trois jours, **du 29 au 31 mai 2022**. Cette année, la réunion se tiendra indépendamment du Congrès de la Fédération canadienne des sciences humaines.

Nous invitons les participant(e)s à présenter des communications de 5000 à 6000 mots, en anglais ou en français, sur tout thème lié à l'étude de l'Antiquité tardive, aux études patristiques ou à l'étude du christianisme entre le deuxième et le septième siècle de notre ère.

Les récentes découvertes de tombes non marquées sur les sites des anciens pensionnats du Canada et les injustices continues qu'elles représentent obligent à s'interroger sur les séquelles de la colonisation, des inégalités systémiques et des traumas propres au Canada. Ces questions restent au cœur des préoccupations de notre Association, et nous invitons particulièrement les communications qui explorent les questions d'équité, de diversité, d'inclusion et de décolonisation dans les domaines des études bibliques, des études sur le christianisme ancien, de l'étude de l'Antiquité tardive, de la patristique et au-delà. Nous espérons que de telles conversations se

poursuivront dans l'atelier spécial que nous organisons cette année, « Trauma et *Therapeia* dans la littérature chrétienne ancienne » (voir l'appel ci-dessous).

À la suite au succès du format de l'année dernière, les présentations acceptées seront organisées en panels et **circuleront avant la réunion**. Des répondants individuels seront choisis pour chaque panel; les répondants résumeront et répondront à chacune des communications. Les présentateurs ne liront pas leurs présentations mais s'engageront dans une discussion avec le répondant choisi, les autres panélistes et les autres participants à la session. Nous espérons que cela encouragera des échanges plus poussés sur les communications qui auront préalablement circulées et contribuera à des interactions plus dynamiques dans notre environnement virtuel.

Un titre et un résumé d'environ 100 mots doivent être soumis d'ici le **31 janvier 2022** par courriel aux coordinateurs du programme, Maria Dasios et Robert Edwards (m.dasios@utoronto.ca; robert.edwards@theologie.uni-goettingen.de). Veuillez écrire « Proposition ACÉP » dans la ligne d'objet de votre courriel.

.....

The Annual Meeting of the Canadian Society of Patristic Studies will take place virtually, over three days, from **May 29 to May 31, 2022**. This year's meeting will be held independent of the Canadian Congress of the Social Sciences and Humanities.

We invite papers of 5000–6000 words, in either English or French, on any theme relevant to the study of late antiquity, patristic studies, or the study of Christianity between the second and seventh centuries CE.

The recent discoveries of unmarked graves at the sites of Canada's former Residential Schools and the ongoing injustices they represent compel ongoing inquiry into Canadian legacies of colonization, systemic inequity, and trauma. These remain central concerns for our Society, and we particularly invite papers which explore matters of equity, diversity, inclusion, and decolonization in the fields of Biblical Studies, early Christian studies, the study of late antiquity, patristics and beyond. We hope such conversations will carry over into the special workshop we are organizing for this year, 'Trauma and *Therapeia* in Early Christian Literature' (see call below).

Following the success of last year's adapted format, accepted papers will be arranged into panels and **pre-circulated ahead of our meeting**. Individual respondents will be arranged for each panel; respondents will summarize and respond to each of the papers. Presenters will not be reading their papers through but will instead engage in discussion with the pre-arranged respondent, their fellow panelists, and other participants in the session. We hope that this will both encourage close engagement with the pre-circulated papers and facilitate dynamic interaction in our virtual environment.

Proposed titles and an abstract of approximately 100 words are to be submitted by **January 31st, 2022** by email to the program coordinators, Maria Dasios and Robert Edwards (m.dasios@utoronto.ca; robert.edwards@theologie.uni-goettingen.de). Please write "CSPS Proposal" in the subject line of your email.

ATELIER SPÉCIAL/SPECIAL WORKSHOP

TRAUMA ET *THERAPEIA* DANS LA LITTÉRATURE CHRÉTIENNE ANCIENNE

Des blessures du Christ aux coups infligés par la persécution et l'hérésie au corps de l'Église, les représentations du *trauma* dans les textes chrétiens anciens sont nombreuses et multifformes. De même, la *therapeia* est imaginée de manière variée : en termes ecclésiastiques, anthropologiques et philosophiques; comme une entreprise sociale ou comme une prescription individuelle; en termes tirés des traités de médecine anciens, des écoles philosophiques et des diverses formes d'expertise rituelle.

Nous invitons les membres de l'ACÉP à proposer des communications explorant le trauma et la *therapeia* dans la littérature chrétienne ancienne pour un atelier Zoom spécial annexé à notre rencontre annuelle. Les communications issues de recherches en cours sont encouragées. Le format sera hybride ou virtuel. Les présentations ne devront pas durer plus de quinze minutes et recevront une réponse individuelle d'un(e) des membres de notre Association. Une table ronde et des questions-réponses suivront.

Les communications peuvent porter sur tout aspect de ce thème, y compris, mais sans s'y limiter, aux questions suivantes :

- Que considère-t-on comme un trauma dans les sources du début du christianisme? Qu'est-ce qui blessait l'Église ou l'individu, chrétien ou non?
- Comment les premiers chrétiens géraient-ils le trauma, qu'il soit réel ou perçu (par exemple, les chrétiens de l'Antiquité tardive qui ne sont plus persécutés, mais pour qui le martyre fait partie intégrante de leur imaginaire religieux)? Comment le trauma peut-il être lié à des itérations particulières (historiques/géographiques) de la formation de l'identité des premiers chrétiens?
- Lorsqu'un trauma se produit, que ce soit dans une communauté ou individuellement, comment les premiers chrétiens traitent-ils ces blessures? Quels mots ou actions étaient considérés comme des traitements efficaces? Quels traitements devaient être évités?
- De quelles manières le trauma était-il conçu comme positif ou désirable?
- Dans quelle mesure (et de quelle manière) les chrétiens étaient-ils soucieux de traiter des émotions? Quels sont les discours/pratiques existants qui ont pu contribuer au développement des perceptions chrétiennes des émotions?
- Comment la préservation de la mémoire dans diverses formes littéraires et rituelles du début du christianisme peut-elle agir comme une forme de *therapeia*?
- Comment la production littéraire elle-même peut-elle être comprise comme une forme de *therapeia*, en tenant compte de formes et de genres particuliers tels que la *consolatio*, les discours sur les martyrs (actes de martyrs, homélies sur les martyrs), les traités philosophiques, les lettres, les apophtegmes, etc.
- Comment le trauma était-il perçu? Par les sens (le trauma comme blessure ou marque visible) ou par le discernement d'un spécialiste (le trauma comme caché ou non apparent)? Comment le trauma est-il rendu matériel/immatériel dans diverses formes de littérature chrétienne ancienne?

- Comment les premières interprétations chrétiennes du trauma et/ou de la *therapeia* peuvent-elles contribuer, positivement ou négativement, aux efforts déployés pour traiter le trauma de la colonisation et du racisme systémique dans les contextes historiques et académiques contemporains?

Toutes questions concernant cet atelier peuvent être adressées à John Elmer Abad (john.abad@utoronto.ca) ou aux coordinateurs du programme, Maria Dasios et Robert Edwards (m.dasios@utoronto.ca; robert.edwards@theologie.uni-goettingen.de). Veuillez inclure un titre et un résumé de 100 mots et indiquer clairement dans votre soumission que la communication proposée est destinée à cet atelier.

.....

TRAUMA AND *THERAPEIA* IN EARLY CHRISTIAN LITERATURE

From the wounds of Christ to the blows inflicted by persecution and heresy on the body of the Church, figurations of trauma in early Christian texts are many and multiform. *Therapeia* is likewise variously imagined: in ecclesiastic, anthropological and philosophical terms; as a social enterprise or as individually prescribed; in terms drawn from ancient medical discourses, philosophical schools, and diverse forms of ritual expertise.

We invite papers exploring trauma and *therapeia* in early Christian literature for a special Zoom workshop appended to our annual meeting. Papers coming out of research in progress are encouraged. Presentations should be no more than fifteen minutes and will receive an individual response by a member of our society. A round table discussion and Q & A will follow.

Papers may consider any aspect of this theme, including but not limited to the following questions:

- What counts as trauma in Early Christian sources? What wounded the church, or the individual, Christian or not?
- How did early Christians deal with trauma, whether real or perceived (i.e. late antique Christians who are no longer persecuted, but for whom martyrdom forms a real part of their religious imagination)? How might trauma be linked to particular (historical/geographical) iterations of Early Christian identity-formation?
- When trauma occurred, whether in a community or individually, how did early Christians treat these wounds? What words or actions were deemed to be effective as treatments? What treatments were to be avoided?
- In what ways was trauma imagined as benevolent or desirable?
- How much (and in what ways) were Christians concerned to treat emotions? What existing discourses/practices might have informed Christian perspectives on the emotions?
- How might the preservation of memory in diverse early Christian literary and ritual forms work as a form of *therapeia*?
- How might literary production itself be understood as a form of *therapeia*? Consider particular forms and genres: *consolatio*, diverse discourses on the martyrs (martyr acts, homilies on the martyrs), philosophical treatises, letters, *apophthegmata*.

- How was trauma perceived? Via the senses (trauma as a wound or visible mark), or via the discernment of a specialist (trauma as concealed or non-apparent)? How was trauma rendered material/immaterial in diverse forms of early Christian literature?
- How might early Christian understandings of trauma and/or *therapeia* positively or negatively inform efforts to treat the trauma of colonization and systemic racism in contemporary historical and scholarly contexts?

Questions about this workshop may be directed to John Elmer Abad (john.abad@utoronto.ca) or the programme coordinators, Maria Dasios and Robert Edwards (m.dasios@utoronto.ca; robert.edwards@theologie.uni-goettingen.de). Please include a proposed title and abstract of 100 words and indicate clearly in your submission that the proposed paper is intended for this workshop.

STUDENT ESSAY PRIZE/PRIX POUR LE TRAVAIL ÉTUDIANT

Students are invited to submit an essay that deals with early Christianity (ca. 100-600 CE) for this prize. The essay must not have been published or presented elsewhere. To be eligible for the contest, one must be a registered student. To confirm student status, a professor of the student's institution should send an email to the address below. Both graduate and undergraduate essays will be considered.

Award: The winning essayist will receive a prize of \$200, one year of membership in the Society, as well as the opportunity to present a twenty minute version of the winning essay at the annual conference of the Society held virtually, May 29-31, 2022.

Deadline: January 31, 2022.

The winner will be notified by February 28, 2022.

Please send essay submissions (in either .pdf or .doc format), as well as a confirmation of student status from a professor, to:

Dr. Mona Tokarek LaFosse

Email: mlafosse@luther.wlu.ca

.....

Nous invitons les étudiant(e)s à soumettre des travaux portant sur l'histoire du christianisme du 1^{er} au 6^e siècle. Les travaux ne doivent pas avoir été publiés ou présentés ailleurs. Pour être éligible, l'étudiant(e) doit être inscrit(e). Pour confirmer le statut d'étudiant(e), demandez à un(e) professeur(e) de votre établissement d'envoyer un courriel à l'adresse ci-dessous. Les travaux d'étudiant(e)s de 1^{er}, de 2^e et de 3^e cycles sont éligibles.

Prix : Le gagnant ou la gagnante recevra un prix de 200 \$, le statut de membre de l'Association pour un an et l'occasion de présenter une version de son travail ne devant pas dépasser vingt minutes au colloque annuel de l'Association, du 29-31 mai 2022.

Date limite pour participer : le 31 janvier 2022.

Le gagnant ou la gagnante sera contacté(e) au plus tard le 28 février 2022.
Veuillez adresser les textes (.pdf ou .doc) et la confirmation du statut d'étudiant à :

Dr. Mona Tokarek LaFosse

Courriel : mlafosse@luther.wlu.ca

RAPPEL DU TRÉSORIER/ REMINDER FROM THE TREASURER

Voici un appel anticipé aux membres pour le renouvellement de leur cotisation annuelle pour **2022**. Notez que les frais doivent être payés d'ici le 31 mars 2022 pour avoir un accès numérique à *SR*. Les cotisations sont les suivantes :

Here is an early call for members to renew their annual membership fees for **2022**. Note: fees must be paid by March 31, 2022 in order to obtain digital access to *SR*. The fees are as follows:

- **\$75.00** regular member (\$40.00 membership + \$35.00 *Studies in Religion* subscription) / member régulier avec abonnement à *Sciences Religieuses*
- \$40.00 as regular member, already receiving *SR* / member régulier recevant déjà *SR*
- **\$47.00** student or retired member (\$17.00 membership + \$30.00 *Studies in Religion* subscription) / membre étudiant/ retraité, avec abonnement à *Sciences Religieuses*
- \$17.00 as student/retired member, already receiving *SR* / membre étudiant/retraité recevant déjà *SR*

For a nominal fee, members may pay using PayPal: <https://cspsacep.ca/inscription-membership/>.

Moyennant un supplément, les membres peuvent payer en utilisant PayPal :

<https://cspsacep.ca/inscription-membership/>.

Cheques or money orders may be in Canadian or US currency, mailed to the treasurer, Steven Muir, at the address below. If you are submitting in US currency, **please add \$5.00 for handling fees.**

Les chèques ou les mandats-poste peuvent être en dollars canadiens ou américains, envoyés au trésorier, Steven Muir, à l'adresse ci-dessous. Si vous soumettez en devise américaine, **SVP ajouter 5,00 \$ de frais de manutention.**

Steven C. Muir, Ph.D.
Professor of Religious Studies
Concordia University of Edmonton
7128 Ada Boulevard
Edmonton, Alberta, Canada T5B 4E4

NOUVELLES/NEWS

PUBLICATIONS :

Miriam DeCock

Reception of the Biblical and Patristic Heritage: Case Studies and Reflections on Theory and Method – de Gruyter *Open Theology* Special Journal 7.1 (2021). Editor.
(<https://www.degruyter.com/journal/key/opth/7/1/html>).

“Publication Preview, Miriam DeCock, *Interpreting the Gospel of John in Antioch and Alexandria*,” *Ancient Jew Review* (September, 2021).

“Theodoret of Cyrus and his Exegetical Predecessors: A Study of his Biblical Commentary Prefaces,” *Open Theology* Topical Issue 7.1: *Reception of the Biblical and Patristic Heritage: Case Studies and Reflections on Theory and Method* (2021): 445–460.

Review of *Scripture as Real Presence: Sacramental Exegesis in the Early Church* by Hans Boersma. *Review of Biblical Literature* (June, 2021).

Theodore DeBruyn

“Augustine and Ambrosiaster.” Pages 351–379 in *Augustine and Tradition: Influences, Contexts, Legacy*. Edited by David G. Hunter and Jonathan P. Yates. Grand Rapids, MI: Eerdmans, 2021.

Sean Hannan

with W. Ezekiel Goggin, *Mysticism & Materialism in the Wake of German Idealism*. New York: Routledge, 2022. <https://www.routledge.com/Mysticism-and-Materialism-in-the-Wake-of-German-Idealism/Goggin-Hannan/p/book/9780367546137>.

Wendy Helleman

“Victorinus’ Soteriology as a Philosophical, Theological and Exegetical Project,” *Vigiliae Christianae* (2021): 1–42. <https://brill.com/view/journals/vc/aop/article-10.1163-15700720-12341475/article-10.1163-15700720-12341475.xml?language=en>.

“New Horizons in the Study of Early African Christianity,” *Vox Patrum* (forthcoming).

Steve Johnston

Du créateur biblique au démiurge gnostique. Trajectoire et réception du motif du blasphème de l'Archonte. Judaïsme ancien et origines du christianisme, 15. Turnhout : Brepols, 2021.

Robert A. Kitchen

“Jonah Without the Whale: Scribal Re-Composition and Correction of Jacob of Serugh Homilies in Vatican Syriac 464,” *Christian Orient* 9 [15] (2021): 39-56.

“The Ge‘ez (Ethiopic) Life of Abba Bsoy in Translation.” Pages 195–236 in *The Life of Bishoi: The Greek, Syriac, Arabic and Ethiopic Lives*. Edited and Translated by Maged S.A. Mikhail and Tim Vivian. Cairo: American University Press, 2021.

with Rowan A. Greer & Maged S.A. Mikhail, “The Syriac Life of Abba Bishoi in Translation.” Pages 237–279 in *The Life of Bishoi: The Greek, Syriac, Arabic and Ethiopic Lives*. Edited and Translated by Maged S.A. Mikhail and Tim Vivian. Cairo: American University Press, 2021.

“Sometimes Questions, Sometimes Answers: The Literary Genre of Dadisho‘ Qatraya’s Commentary on the Paradise of the Fathers,” *The Syriac Annals of the Romanian Academy* 1 (2020-21): 65-78.

Mona Tokarek LaFosse

“CSPS/ACÉP: A Small But Stable Society,” *Studies in Religion/Sciences religieuses* 50, no. 3 (2021): 328–335*.

* Written with members of the CSPS/ACÉP: Eric Créghœur, Maria Dasios, Theodore de Bruyn, Miriam DeCock, Robert Kitchen, Timothy Pettipiece, and Andrius Valevicius.

Steven Muir

“From Liturgy to polemic and back: Social Identity issues in the use of two Psalms.” In *Worth More Than Many Sparrows: Essays in Honour of Willi Braun*. Edited by Sarah Rollens and Patrick Hart. Studies in Ancient Religion and Culture. New York and London: Equinox Publishing, 2022.

Paul-Hubert Poirier

L’Hymne de la Perle des Actes de Thomas. Introduction, texte, traduction, commentaire. Deuxième édition, revue et augmentée. Homo religiosus, 21. Turnhout : Brepols, 2021.

Gregory D. Wiebe

Fallen Angels in the Theology of Saint Augustine. Oxford Early Christian Studies. Oxford: Oxford University Press, 2021. <https://www.oupcanada.com/catalog/9780192846037.html>

NEWS FROM THE CCSR/NOUVELLES DE LA CCSR

1. For its 50th anniversary, the [Canadian Corporation for the Study of Religion](#) (CCSR) asked its constituent societies to contribute articles. These are now published in the [September issue](#) of *Studies in Religion / Sciences Religieuses* featured on the CCSR website. An article from our Society was published among these (see **Publications for Mona Tokarek LaFosse**).
2. **Search for a new treasurer. Expressions of interest: December 15, 2021**
Kindly circulate [this call](#) to your society's members. We are requesting expressions of interest as we look to replace Chris Austin, our wonderful treasurer. A few sentences will suffice! Our goal is to invite a potential person to the Board meeting in January, so that they are able to shadow Chris for a few months. The position would formally begin in July 2022.
3. **Our annual graduate research/travel grant competition deadline: December 15, 2021**
With life under the pandemic easing somewhat, we also have re-opened our graduate grant competition. Please encourage your graduate and precariously employed members to apply. See more information in [English](#) and [French](#).

OTHER NEWS/AUTRE NOUVELLES:

New Positions/Nouveaux postes

Jimmy Chan was appointed assistant professor of Theology at Carey Theological College (<https://carey-edu.ca/2018/02/12/dr-jimmy-chan/>).

Edwina Murphy will be taking up the position of Deputy Dean and Director of Research at the Australian College of Theology in February.

Invited Talks/Conférences invitées

Theodore De Bruyn

“What Keeps 'Hard Religion' Going? A Case Study from Sixth-Century Gaza,” The 2021 Rudin-Driscoll Lecture, Department of Comparative Religion, The Hebrew University of Jerusalem, December 8, 2021.

Sean Hannan

“Public Lecture on the Book *Mysticism & Materialism in the Wake of German Idealism*,”
Concordia University Edmonton's Speaker Series, November 30, 2021 ([meet.google.com/dzd-
uiim-dsg](https://meet.google.com/dzd-
uiim-dsg)).

Fellowship

Theodore De Bruyn

Israel Institute for Advanced Studies, The Hebrew University of Jerusalem, October-December,
2021.